
Protokół Nr VII/07
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 28 marca 2007 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.10

Obecnych na Sesji – 20 radnych /lista obecności stanowi zał. Nr 1 do niniejszego protokołu/.
Nieobecni – 1 radny był nieobecny.

W Sesji uczestniczył Zastępca Burmistrza Miasta – Pan Kazimierz Kawa.
Obsługa radcowska – Adwokat Andrzej Łebek

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Krzyszkowska, która 
powitała wszystkich obecnych oraz zaproszonych gości.

Przed przystąpieniem do przedstawienia porządku obrad i jego realizacji, zaprosiła na środek sali 
pierwszego z zaproszonych gości Pana Jarosława Rolę wraz z Małżonką. Przewodnicząca RM 
pogratulowała  Mu  osiągnięć  na  arenie  sportowej,  podziękowała  za  rozsławianie  Polski
oraz Kamiennej Góry oraz pokrótce przedstawiła osiągnięcia sportowca – zał. Nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

Pan J. Rola przedstawił wszystkim zebranym krótki film z Pucharu Świata w Korei. Po otrzymaniu 
od  Przewodniczącej  RM,  Z-cy  Burmistrza  Miasta  oraz  Wiceprzewodniczącego  RM  kwiatów
i  drobnych  upominków  podziękował  za  zaproszenie  i  wyraził  zadowolenie  z  faktu,  iż  jego 
dokonania są doceniane.

Przewodnicząca  RM zaprosiła  kolejnych  gości  –  Pana  Dariusza  Zielińskiego  i  Jego  Mamę 
Panią  Jadwigę  Zielińską.  Przewodnicząca  RM  przypomniała  zebranym  o  zdarzeniu,  którego 
bohaterem  był  Pan  Dariusz,  pogratulowała  godnej  naśladowania  postawy  i  podziękowała  Pani
J.  Zielińskiej  za  bardzo  dobre  wychowanie  syna  –  zał.  Nr  3.  Wraz  z  Zastępcą  BM
i  Wiceprzewodniczącym  RM  wręczyli  kwiaty  oraz  drobne  upominki.  Głos  zabrał  również 
Komendant  Komendy  Powiatowej  Policji,  który  w  imieniu  funkcjonariuszy  i  pracowników 
Policji wręczył list gratulacyjny, podkreślający postawę godną obywatela Rzeczypospolitej.

Przed zaproszeniem następnych gości  Przewodnicząca RM zacytowała fragment tekstu piosenki 
zaśpiewanej  przez  młodych  kamiennogórzan  w  dniu  18  marca  na  scenie  Centrum  Kultury. 
Następnie  zaprosiła  Dyrektora  CK  Pana  Marka  Dańczaka  oraz  Instruktora  Pana  Jacka 
Bruździaka.  Podziękowała obydwu Panom za krzewienie kultury na terenie miasta –  zał.  Nr 4
oraz wręczone zostały im kwiaty i drobne upominki.

Pan M. Dańczak powiedział kilka zdań n/t historii i jubileuszu zespołu teatralnego MY:
– powstał w 1992 r.,
– zagrało w nim 154 aktorów,
– zaprezentował 15 spektakli, które zagrano ponad 183 razy i które obejrzało ponad 36 tys. osób. 

Prezentowane były nie tylko w Kamiennej Górze, ale również m.in. we Wrocławiu, Krakowie, 
Kudowie, czy Jeleniej Górze.



Pan  J. Bruździak  podziękował za miłą niespodziankę i powiedział, że stara się w jak najlepszy 
sposób ożywiać kulturę na terenie miasta i cieszy się, że jest to doceniane.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodnicząca  RM przedstawiła  proponowany  porządek  obrad  wraz  z  autopoprawką,
tj.  z dodanym pkt 19 „Podjęcie  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Izabeli  Czoch na  
działanie Burmistrza Miasta Kamiennej Góry”

1. Otwarcie Sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad

3. Zatwierdzenie protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej z dnia 28 lutego 2007 r.
4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy między Sesjami.
7. Raport Miejskiego Centrum Kultury Fizycznej o stanie obiektów w Kamiennej Górze.
8. Informacja Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej Górze o stanie bezpieczeństwa 

w mieście Kamienna Góra.
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rejonu ulicy W. Broniewskiego i Spacerowej w Kamiennej Górze.
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości - dz. nr 68/18 obr. 3.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości przeznaczonych pod budowę 

drogi krajowej nr 5 na rzecz Skarbu Państwa.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  -  dz.  nr  47/6  obr.  6

i dz. nr 47/7 obr. 6.
13. Podjęcie  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  porozumienia  pomiędzy Wojewodą 

Dolnośląskim a miastem Kamienna Góra w sprawie powierzenia miastu Kamienna Góra obowiązku 
utrzymywania grobów i cmentarzy wojennych.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na terenie 
miasta Kamienna Góra.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/55/99 Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z 
dnia 9 marca 1999 roku w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 1 w Kamiennej Górze.

17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  LXX/379/2002   Rady  Miejskiej
w  Kamiennej  Górze  z  dnia  6  marca  2002  roku  w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół 
podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXIII/452/2002 Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze z dnia 9 października 2002 roku w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej Nr 5 z siedzibą
przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 Kamienna Góra, Gimnazjum Nr 1 z siedzibą przy ul. Lubawskiej 8 
58 - 400 Kamienna Góra oraz Gimnazjum dla Dorosłych z siedzibą przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 
Kamienna Góra w Zespół Szkół.

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Izabel Czoch na działanie Burmistrza Miasta 
Kamiennej Góry.

20.  Sprawy różne
21. Zamknięcie Sesji.

Przewodnicząca  RM  poddała  w/w  porządek  obrad  pod  głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada 
Miejska przyjęła go jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za”.



Ad. 3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

Przewodnicząca RM poinformowała, iż protokół z Nr VI/07 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze z dnia 28 lutego 2007 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Ponadto dodała, 
iż nie zostały do niego wniesione zastrzeżenia, w związku z czym przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem w/w protokołu.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” zatwierdziła protokół Nr VI/07
z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 28 lutego 2007 r.

Ad. 4 Wnioski i zapytania.

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Wniosek  o  zmianę  lokalizacji  kiosku  /przesunąć  w  prawo  lub  w  lewo/
znajdującego się z przodu płyty upamiętniającej Papieża Jana Pawła II. Obecne usytuowanie 
sprzyja  bowiem,  głównie  w godzinach  wieczornych,  niewłaściwym zachowaniom /m.in. 
załatwianiu potrzeb fizjologicznych/.

2. Wniosek o naprawę nawierzchni chodnikowej przy budynku przy ul. Bohaterów Getta 5, 
gdzie zalegający gruby kamień stanowi niebezpieczeństwo dla dzieci i przechodniów.

3. Na jakim etapie jest sprawa wyjaśnień dot. ul. Magazynowej i kto jest winnym takiego stanu 
rzeczy?

4. W jakim terminie rozpoczną się remonty dróg miejskich i uszkodzeń powstałe po zimie?

Radna Celina Róg:

1. Prośba o rozpoczęcie likwidacji barier w mieście, które utrudniają funkcjonowanie osobom 
niepełnosprawnym /zbyt wysokie chodniki w mieście, brak wind w instytucjach/.

Radna Zofia Kolat:

1. Wniosek  o  remont  budynku  Cechu  Rzemiosł  Różnych  przy  ul.  Karola  Miarki  27,
gdzie  spadające  gzymsy  stwarzają  niebezpieczeństwo  dla  przechodniów;  ostatnio  doszło 
nawet do takich zdarzeń

2. Wniosek o remont dachu w bloku przy ul. Parkowej 4, gdzie spadające dachówki stwarzają 
wielkie zagrożenie; w bloku tym jest mała wspólnota mieszkaniowa, której na cały remont 
nie stać3.

3. Dlaczego do dnia dzisiejszego nie otrzymała odpowiedzi na pytania z ostatniej sesji Rady 
Miejskiej?

4. Wniosek  do  Spółki  Mieszkaniowej  o  udzielenie  odpowiedzi  mieszkańcom,  którzy  mieli 
zapewnienia wymiany okien w pismach z lat wcześniejszych?

5. Wniosek o otwarcie wejścia na cmentarz od ul. Księcia Bolka, co ułatwi dojście głównie 
mieszkańcom m. in. ul. Cichej, ul. Słowackiego.



Radny Jacek Bruździak:

1. W  odniesieniu  do  zapytania  radnego  Z.  Nagórnego,  ponawia  wniosek  Komisji  Spraw 
Społecznych w sprawie remontu w pierwszej kolejności nawierzchni przy skrzyżowaniu ulic
T. Kościuszki z J. Krasickiego, które to są bardzo często uczęszczane.

Z-ca BM poinformował, iż na zadane pytania i wnioski odpowie w pkt 20 „Sprawy różne”

Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między Sesjami

Z-ca BM przedstawił informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 5 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy między Sesjami.

Wiceprzewodniczący RM przestawił informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 6 
do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Raport Miejskiego Centrum Kultury Fizycznej o stanie obiektów w Kamiennej Górze.

Dyrektor MCKF Pan Zenon Król przedstawił  raport,  który stanowi  zał.  Nr 7 do niniejszego 
protokołu.

Wiceprzewodniczący RM  poprosił  o  rozwinięcie  tematu  zawartego w raporcie,  a  dotyczącego 
forum działaczy kultury fizycznej i klubów sportowych. 

Dyrektor MCKF  odpowiedział, iż obecnie każdy działa samodzielnie i ubolewa nad tym, że nie są 
organizowane imprezy sportowe, a wiąże się to z tym, iż etatowo osób zajmujących się sportem jest 
za  mało.  Wyraził  opinię,  iż  osoby  te  powinny  się  spotkać,  co  może  zaowocuje  organizacją 
wspólnych imprez sportowych w mieście.

Wiceprzewodniczący RM  zapytał, czy wiązałoby się to z dodatkowymi kosztami, czy można by 
to było usprawnić w ramach koordynacji?

Dyrektor  MCKF odpowiedział,  że  chodzi  o  koordynację  i  wyraził  zdanie,  że  najlepszym 
rozwiązaniem byłoby zatrudnienie osoby zajmującej się organizacją imprez sportowych, a przede 
wszystkim organizacją ludzi. 

Wiceprzewodniczący RM zapytał, czy impuls do koordynacji powinien wyjść od władz miasta?

Dyrektor MCKF potwierdził, że impuls powinien wyjść od władz.

Rady  R.  Ostrowski zapytał  o  możliwość  zagospodarowania  toru  saneczkowego  na  Górze 
Parkowej?  Obecnie  po  ustąpieniu  zimy  można  byłoby  przystąpić  do  prac,  oczyścić  tor
i przygotować do kolejnego sezonu.

Dyrektor MCKF poinformował, iż w swoich działaniach podjął prace w celu zagospodarowania 
terenu.  Zawarł  również  umowę  ze  SM SZAROTKA na  50  zł  miesięcznie  i  próbował  znaleźć 
pieniądze na budowę małego wyciągu narciarskiego na stoku przy os. Krzeszowskim, w miejscu 



starego wyciągu.  Obecnie  kończone są  porządki  na obiektach  będących  w zarządzaniu  MCKF, 
jednakże  brak  osób  do  pracy  bardzo  w  tym  przypadku  jest  widoczna.  Dyrektor  jednocześnie 
zaprosił radnych do obejrzenia obiektów.

Radna Z. Kolat  zapytała, czy powstałe w poprzedniej kadencji z inicjatywy radnych niewielkie 
boisko przy ul. Legnickiej jest w posiadaniu Urzędu Miasta, czy jest terenem prywatnym? Przy 
budowie wykorzystano bowiem środki finansowe z budżetu miasta.

Dyrektor  MCKF poinformował,  iż  obecny  był  na  otwarciu  tego  boiska  i  wg  jego  wiedzy, 
przekazanej przez Pana Mariana Dąbrowskiego i Pana Jerzego Kielara, którzy byli zaangażowani
w powstanie  boiska,  to  zrobili  to  oni  z  własnej  inicjatywy.  Nie  posiada  natomiast  informacji
n/t  środków pieniężnych  z  Urzędu  Miasta.  Obiekt  był  cały  czas  otwarty,  jednakże  MCKF nie 
dokładało środków finansowych do tego przedsięwzięcia.

Radna Z. Kolat skierowała zatem swoje pytanie do BM.

Radny J. Groma zapytał o boisko do piłki nożnej na OWS ZALEW, kiedy nastąpi realizacja tego 
przedsięwzięcia?

Dyrektor  MCKF  poinformował,  iż  w najbliższym czasie  boisko  zostanie  wyrównane,  zasiane 
trawą i powstanie pełnowymiarowy plac do gry. W roku bieżącym nie zostanie wykonane 100% 
prac, jednakże boisko będzie nadawało się do użytku.

Radny H. Różański zwrócił  się z prośbą,  aby w przyszłości  Dyrektor MCKF zajął  się sprawą 
budowy Skate Parku na OWS ZALEW. W 2002 r. RM podjęła uchwałę o przeznaczeniu części 
terenu pod zabudowę w postaci takiego obiektu. W roku bieżącym nie przewidziano w budżecie 
miasta środków na ten cel, jednakże, można rozpocząć działania w tym kierunku i zabezpieczyć 
środki w budżecie na rok 2008.

Dyrektor  MCKF poinformował,  iż  rozpoczął  działania  w  tym  kierunku,  jednakże  grupa 
inicjatywna  młodzieży,  która  w  2004  r.  interesowała  się  tematem,  zaprzestała  swoich  starań. 
Wyraża  jednak  pogląd,  że  gdyby  zbudowano  taki  obiekt,  to  na  pewno  młodzież  by  z  niego 
korzystała.
W roku ubiegłym pojawiła się również grupa osób skaczących na rowerach i dla nich tworzony jest 
obecnie  tor.  Osoby  te  pomagały  i  są  z  ich  strony  obietnice  na  ten  rok,  że  również  pomogą
w zagospodarowaniu  terenu na ten cel.  Przedsięwzięcie  to  nie  wymaga żadnych  nakładów, nie 
można go zepsuć, ani nic ukraść, a zatem dobrze będzie służył młodzieży.

Radny  J.  Gorczyca zapytał  o  natryski  w  szatniach  i  centralne  ogrzewanie  przy  Stadionie
przy ul.  P.  Ściegiennego,  jaka kwota musi  być  przeznaczona na remont  i  czy Dyrektor  MCKF 
posiada takie środki, a jeżeli nie to czy będzie występował o nie do Urzędu Miasta?

Dyrektor  MCKF poinformował,  iż  zwrócił  się  do  poprzedniego  BM  z  prośbą  o  zgodę  na 
wprowadzenie na ten obiekt gospodarza, który by tam mieszkał. Wówczas obiekt byłby pilnowany, 
tak jak odbywa się to na stadionie przy ul. Słowackiego i dzięki czemu nie dochodzi do żadnych 
dewastacji.  Obecnie  przygotowywany  jest  piec  centralnego  ogrzewania  do  ponownego 
uruchomienia,  a  podłogi  w  szatni  zostały  wykafelkowane.  Dyrektor  MCKF  podkreślił,  iż  są
w szatniach natryski i jest ciepła woda.

Radny J. Gorczyca ponowił pytanie o wysokość środków finansowych potrzebnych na remont?

Dyrektor MCKF odpowiedział, że wymaga to zrobienia kosztorysu i jeśli nie uda się zrealizować 



remontu ze środków zawartych w budżecie miasta, to zwróci się z taką prośbą do Rady, podkreślił 
również, że koszt wykonania centralnego ogrzewania na pewno będzie sporo kosztował.

Radny Z. Nagórny zapytał,  czy można dochody własne zwiększyć  poprzez np. wynajmowanie 
stadionów?

Dyrektor  MCKF odpowiedział,  że  przy  obecnej  sytuacji  nie  da  się  zarobić  na  obiektach 
sportowych. Kondycja klubów sportowych oraz społeczeństwa jest bardzo słaba, indywidualnych 
odbiorów jest bardzo mało, a firmy nie są zainteresowane wynajmowaniem. Dyrektor przytoczył 
sytuację z ferii, gdy ustalono darmowy wstęp w rannych godzinach dla dzieci na krytą pływalnię, 
wówczas  brakowało  kluczy  do  szatni,  co  potwierdza  fakt,  że  główną  rolę  odgrywa  bariera 
finansowa.  Sytuacja  może  by się  poprawiła,  gdyby  obiekty  były  wyposażone  w lepszy  sprzęt,
np.  wanna  do  hydromasażu,  jednakże  na  ten  cel  nie  udało  się  uzyskać  do  tej  pory  finansów
z budżetu miasta.

Ad. 8. Informacja Komendanta Komendy Powiatowej Policji  w Kamiennej Górze o stanie 
bezpieczeństwa w mieście Kamienna Góra.

Komendant  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Kamiennej  Górze  Pan  Bogdan  Kujawiak 
przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa, która stanowi zał. Nr 8 do niniejszego protokołu.

Ponadto podziękował za przyznane środki finansowe na monitoring na terenie miasta, który jest 
bardzo dobrym narzędziem, nie tylko dla Policji,  ale również dla mieszkańców. Zapisywane są 
bowiem wydarzenia,  które  służą  zapobieganiu  przestępczości.  Radni  poprzedniej  kadencji  byli
w Dzierżoniowie, gdzie mogli zobaczyć jak funkcjonuje taki system i jakie przynosi korzyści. 
Poinformował  również,  że  na  spotkaniu  z  BM  oraz  Z-cą  BM  uzgodniono  ramy  wspólnej 
działalności  w  zakresie  monitoringu  i  byłoby  dobrze,  gdyby  prace  rozpoczęto  przed  okresem 
wakacyjnym,  gdyż  wówczas  notuje  się  najwięcej  przypadków  łamania  prawa.  Zaapelował,
aby działania w tym kierunku były nadal kontynuowane.

Radny Z.  Nagórny docenił  dobre wyniki  Policji  i  zadał pytanie  jak Komendant  ocenia  sprzęt, 
który mają do dyspozycji funkcjonariusze oraz czy stan zasobów ludzkich jest wystarczający?

Komendant KPP odpowiedział,  że zgodnie z ustawą o Policji  jest  ona finansowana z budżetu 
państwa,  jednak  samorządy  mogą  wspomagać  Policję  poprzez  zakup  sprzętu.  Wymaga  on 
niewątpliwie ulepszeń, jednakże ustawa o modernizacji Policji, która weszła w życie z początkiem 
roku na 3-letni okres, posłuży wymianie starego sprzętu i polepszeniu warunków pracy.
Komendant poinformował, iż Policja boryka się  problemami kadrowymi, gdyż w chwili obecnej 
jest sporo wakatów i dodatkowo 3 funkcjonariuszy jest zawieszonych w służbie. Procentowo jest to 
ponad 10% całości  etatów. Powodem braku zainteresowania pracą w Policji  są na pewno małe 
płace,  a  w  sytuacji  braku  kadry  konieczne  są  m.in.  przesunięcia  w  pionach.  2  kwietnia  pracę 
rozpocznie 2 nowych funkcjonariuszy, jednakże Komendant zaapelował do ludzi zainteresowanych 
pracą w Policji, aby zgłaszali się do Zespołu Kadr i Szkoleń KPP, gdzie można uzyskać wszelkie 
informacje na temat rekrutacji

Radny R. Ostrowski zapytał, czy funkcjonariusze czują się mieszkańcami Kamiennej Góry i jeżeli 
tak to poprosił,  aby Policja wspomagała samorząd w utrzymywaniu czystości na terenie miasta.
W dawnych czasach organizowane były akcje, które przypominały mieszkańcom o utrzymywaniu 
porządku. Dodał, że pomoc taką powinny okazać również inne służby, np. straż pożarna.

Komendant KPP odpowiedział, że policjanci, którzy są mieszkańcami Kamiennej Góry na pewno 



czują się obywatelami miasta. Jednocześnie wyraził chęć pomocy w zakresie utrzymania czystości, 
poprosił  jednak  o  wcześniejszą  informację  o  takich  działaniach  od  przedstawicieli  miasta,
co pomoże ustalić grafiki pracy oraz wspólne terminy.

Wiceprzewodniczący RM zapytał, czy w związku z pojawieniem się na terenie miasta w ostatnim 
czasie  groźnego  narkotyku  OPIUM  Policja  posiada  jakiś  program  ochrony  młodzieży  przed 
narkotykami,  program uderzania  w grupy rozprowadzające  narkotyki,  który skutecznie  pozwoli 
problem ten wyeliminować?

Komendant  KPP odpowiedział,  że  Policja  realizuje  programy  prewencyjne  we  współpracy
z Dyrektorami  placówek oświatowych  i  dzięki  temu funkcjonariusze spotykają  się z  młodzieżą 
szkolną,  z którą rozmawiają n/t  negatywnego oddziaływania narkotyków oraz o uzależnieniach. 
Policja  prowadzi  również  czynności  operacyjne  w celu  wyłapywania  dealerów narkotykowych,
co przynosi skutki i zapewnił, że osoby takie nie znają dnia, ani godziny, kiedy zostaną zatrzymane.

Radny  H.  Różański zauważył  słuszność  wcześniejszej  wypowiedzi  Komendanta  KPP,  który 
stwierdził,  że Rada Miejska nie może przekazywać pieniędzy.  Dodał jednak, że może pomagać
w inny sposób i stwierdził,  że nie spotkał się w tym roku z żadnym wnioskiem ze strony KPP
dot. zakupu potrzebnego sprzętu lub innej formy pomocy. Poprosił, aby zastanowiono się nad tym, 
co teraz jest najbardziej potrzebne, gdyż wnioski takie są jeszcze w chwili obecnej możliwe do 
przyjęcia  i  do  rozważenia  poprzez  zmiany  w  budżecie.  Dodał,  iż  słyszał  o  potrzebie  zakupu 
narkotestu, jednakże, aby pozytywnie zaopiniować taką prośbę potrzebny jest oficjalny wniosek. 

Radny  H.  Różański zapytał  również  które  lokale  gastronomiczne  najczęściej  łamią  prawo
w  zakresie  nieprzestrzegania  ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi, gdzie odbywa się sprzedaż narkotyków i gdzie Policja często musi interweniować?

W odpowiedzi  na pierwsze pytanie  radnego  Komendant KPP poinformował,  iż  faktycznie  nie 
składał  żadnego  wniosku o  jakąkolwiek  pomoc,  gdyż  nie  chciał,  aby  uznano to  za  nadużycie. 
Dodał,  iż  w 2005 r.  UM przekazał  Policji  50.000 zł  na zakup radiowozu,  a  w roku bieżącym 
przeznaczono  środki  finansowe na  monitoring.  Powiedział,  iż  może  dopiero  w przyszłym roku 
wystąpi z prośbą o dofinansowanie.

W  odpowiedzi  na  drugie  pytanie  radnego  Komendant  KPP poinformował,  iż  wymaga  to 
stworzenia dokładnej analizy z kilku lat i zwrócił się z prośbą, aby RM złożyła takie zapytanie na 
piśmie i wówczas dostarczona zostanie kompleksowa odpowiedź.

Radny J. Gorczyca zapytał, czy istnieje możliwość montażu fotoradarów na terenie miasta, jako 
skutecznej formy walki z piratami drogowymi i jaki byłby tego koszt?

Radny J.  Gorczyca zwrócił  się  również  z  prośbą o zwrócenie  szczególnej  uwagi  na „wyścigi 
kierowców”  urządzane  na  ul.  Jeleniogórskiej  i  ul.  Bohaterów  Getta,  aby  Policja  częściej 
kontrolowała ruch w tym regionie, gdyż najczęściej w sytuacji kolizji cierpią piesi.

W odpowiedzi na pierwsze pytanie radnego Komendant KPP poinformował, iż fotoradary, tak jak 
i  monitoring,  są  dobrym  narzędziem  walki  z  osobami  łamiącymi  przepisy,  jednakże  komenda
w  Kamiennej  Górze  nie  posiada  takiego  sprzętu.  Możliwe  jest  w  chwili  obecnej  jedynie  ich 
wypożyczanie od innych jednostek. Dodał, iż RM może zakupić takie fotoradar, jednakże jest to 
bardzo duży koszt i temat ten wymaga szczegółowej dyskusji.

W odpowiedzi na drugie pytanie Komendant KPP zgodził się z radnym, że jest to duży problem
w tym regionie  i  poinformował,  iż  w kwietniu  będzie  ogłoszony program do walki  z  piratami 



drogowymi,  jednakże  nie  zdradził  żadnych  szczegółów  w  tym  zakresie.  Dodał,  iż  Policja  ma 
koordynację wojewódzką, która polega na tym, że funkcjonariusze pełnią służbę na terenie całego 
powiatu  i  są  kierowani  w  miejsca,  które  stanowią  większe  niebezpieczeństwo,  co  jednak  nie 
oznacza, że na terenie samego miasta ruchu samochodowego nie kontrolują. Komendant zapisał 
uwagi radnego i zapewnił, że będzie miał ten temat na uwadze.

Przewodnicząca RM ogłosiła 5-minutową przerwę.

Ad.  9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulicy  W.  Broniewskiego  i  Spacerowej
w Kamiennej Górze.

Projekt uchwały przedstawił Architekt Miasta Pan Andrzej Omachel – zał. Nr 9 do niniejszego 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze, przy 
19 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr VII/40/07 w sprawie 
przystąpienia  do  sporządzania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu 
ulicy W. Broniewskiego i Spacerowej w Kamiennej Górze.

Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  -
dz. nr 68/18 obr. 3

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Pani 
Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 10 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/41/07 w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości.

Ad.  11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 
przeznaczonych pod budowę drogi krajowej nr 5 na rzecz Skarbu Państwa.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Pani 
Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 11 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/42/07 w sprawie wyrażenia zgody 
na  zbycie  nieruchomości  przeznaczonych  pod  budowę  drogi  krajowej  nr  5  na  rzecz  Skarbu 
Państwa.



Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości - dz. nr 47/6 
obr. 6 i dz. nr 47/7 obr. 6.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Pani 
Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 12 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/43/07 w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Wojewodą  Dolnośląskim  a  miastem  Kamienna  Góra  w  sprawie  powierzenia  miastu 
Kamienna Góra obowiązku utrzymywania grobów i cmentarzy wojennych.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Pani Magdalena Bręśkiewicz – zał. Nr 13 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,   iż  w wyniku  głosowania Rada Miejska w Kamienne Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/44/07 w sprawie  wyrażenia zgody 
na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Wojewodą  Dolnośląskim  a  miastem  Kamienna  Góra  w 
sprawie  powierzenia  miastu  Kamienna  Góra  obowiązku  utrzymywania  grobów  i  cmentarzy 
wojennych.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta Kamienna Góra.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Pani Magdalena Bręśkiewicz – zał. Nr 14 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,   iż  w wyniku  głosowania Rada Miejska w Kamienne Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  VII/45/07 w  sprawie  uchwalenia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kamienna Góra. 

Ad.  15.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Pani Magdalena Bręśkiewicz – zał. Nr 15 do niniejszego protokołu.



Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamienne Górze przy 
19 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr VII/46/07 w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu 
nieczystości ciekłych.

Ad.  16.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  IX/55/99  Rady  Miejskiej  w 
Kamiennej Górze z dnia 9 marca 1999 roku w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Kamiennej Górze.

Projekt uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Pan Janusz 
Graczyk – zał. Nr 16 do niniejszego protokołu. Dodał, iż przedstawione przez Niego na dzisiejszej 
Sesji projekty uchwał są konsekwencją tego,  że RM podjęła uchwałę w sprawie nadania nowej 
nazwy ulicy, tj. ul. Różanej.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/47/07 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr  IX/55/99  Rady  Miejskiej  w  Kamiennej  Górze  z  dnia  9  marca  1999  roku  w  sprawie 
przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 1 w Kamiennej Górze.

Ad.  17.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr LXX/379/2002   Rady  Miejskiej
w Kamiennej  Górze  z  dnia  6  marca  2002  roku  w sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół 
podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów.

Projekt uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Pan Janusz 
Graczyk – zał. Nr 17 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/48/07 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr LXX/379/2002  Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 6 marca 2002 roku w sprawie planu 
sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXIII/452/2002 Rady Miejskiej w 
Kamiennej Górze z dnia 9 października 2002 roku w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej 
Nr 5 z siedzibą przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 Kamienna Góra, Gimnazjum Nr 1 z siedzibą 
przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 Kamienna Góra oraz Gimnazjum dla Dorosłych z siedzibą 
przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 Kamienna Góra w Zespół Szkół.

Projekt uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Pan Janusz 



Graczyk – zał. Nr 18 do niniejszego protokołu.
Radny H. Różański wyraził wątpliwość do zawartej w tytule uchwale nazwy Szkoły Podstawowej 
Nr 5, która to już nie istnieje i dodał, żeprzy okazji tej uchwały powinno się od razu zmienić ten 
zapis.

Kierownik Wydziału Edukacji  i  Spraw Społecznych wyjaśnił,  iż  w treści  uchwały był  zapis
w którym roku i dlaczego SP Nr 5 wygasa i wyjaśnił, iż zmianę samej nazwy uchwały uznano za 
niekonieczną.

Radca Prawny RM wyjaśnił, iż stary jest tylko tytuł uchwały i będzie on zawsze powtarzany.

Przewodnicząca RM przystąpiła do głosowania, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej 
Górze jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr VII/49/07 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr LXXXIII/452/2002 Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 9 października 2002 
roku w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej Nr 5 z siedzibą przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 
Kamienna Góra, Gimnazjum Nr 1 z siedzibą przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 Kamienna Góra oraz 
Gimnazjum dla Dorosłych z siedzibą przy ul. Lubawskiej 8 58 - 400 Kamienna Góra w Zespół 
Szkół.

Ad.  19.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Izabel  Czoch  na  działanie 
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 19 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VII/50/07 w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pani Izabel Czoch na działanie Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Ad. 20. Sprawy różne.

Radny R. Ostrowski zwrócił się z prośbą w imieniu Działkowców do BM o 1-2 wywrotki odpadu 
pomiałowego z kamieniołomów, którym zasypane zostaną dziury w drogach.

Z-ca Burmistrza Miasta odpowiedział na wnioski i zapytania radnych przedstawione w punkcie 
„Wnioski i zapytania”:

Radnemu Z. Nagórnemu:

1. Zgadza  się  z  zasadnością  wniosku  i  podjęte  zostaną  działania  w  celu  rozwiązania 
przedmiotowego problemu, o których to działaniach radni zostaną poinformowani.

2. Jeżeli  naprawa  nie  wymaga  zbyt  dużych  nakładów  pieniężnych,  to  zostanie  wykonana
w ramach prac bieżących; stopień ubytków zostanie oceniony.

3. Władze stoją na stanowisku, że zostały dochowane procedury, a w przypadku braku racji 
wystąpią  z  regresem  do  osób  odpowiedzialnych  w  Urzędzie  Miasta  za  niedopełnienie 
procedury; obecnie dokumentację ponownie bada Prokuratura.



4. w najbliższych  dniach  ogłoszony zostanie  przetarg,  w wyniku  którego wyłoniona  firma 
przystąpi do napraw.

Radnej C. Róg:

1. Sprawą  zajmuje  się  Burmistrz  Miasta,  który  jest  zainteresowany  podjęciem  działań 
zmierzających do likwidacji barier.

Radnej Z. Kolat:

1. Radna otrzyma odpowiedź na piśmie.

2. radna otrzyma odpowiedź na piśmie.

/radny  A.  Grzyb poinformował,  że  na  dzień  dzisiejszy  było  zaplanowane  spotkanie
w/w  wspólnoty,  jednakże  osoba  prywatna,  będąca  właścicielem  mieszkania  nie
pojawiła  się,  w  związku  z  czym  spotkanie  nie  doszło  do  skutku;  poinformował
również, iż jesienią były wykonywane w miejscu tym prace zabezpieczające, a koszt
gruntownego remontu jest bardzo duży, jednakże powinien on dojść do skutku/. 

3. Burmistrz Miasta odpowiedział, że uważa, iż odpowiedzi udzielił na wszystkie pytania na 
wspomnianej sesji.

Radna  Z.  Kolat,  będąca  odmiennego  zdania,  poinformowała,  iż  wyjaśni  wątpliwości
po dzisiejszej sesji RM.

4. Spółka  Mieszkaniowa  nie  informowała,  że  wymieni  okna,  lecz,  że  zadania  te  zostaną 
uwzględnione w planie remontów na dany rok; sprawa jednakże zostanie wyjaśniona przez 
Spółkę Mieszkaniową.

5. Sprawa zostanie rozważona.

/Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska poinformowała,
iż  wejście  to  zostało  zamknięte  w  poprzedniej  kadencji  władz,  wskutek  niszczenia
nagrobków; wówczas otwarto wejście po przeciwnej stronie, obok budynku administratora/.

Radnemu J. Bruździakowi:

1. Uważa prośbę za słuszną i priorytetową do załatwienia.

Radnemu R.Ostrowskiemu:

1. W  momencie,  gdy  będą  w  mieście  wykonywane  naprawy  ulic  i  sprowadzany  będzie 
wówczas kamień to 2 wywrotki na potrzeby Działkowców powinny się znaleźć.

Radna  Z.  Kolat poinformowała,  iż  na  posiedzeniach  Komisji  Gospodarki  Komunalnej



i Mieszkaniowej bardzo często pojawiają się informacje o  wypowiadaniu umów najmu lokalów,
z powodu powstałych  zaległości  i  przytoczyła  przykład  zadłużenia  na kwotę 31.000 zł.  Zadała 
pytanie dlaczego pracownicy Sp. Mieszkaniowej tak późno wyłapują ludzi, którzy doprowadzają do 
tak dużych zadłużeń.

Przewodnicząca RM poinformowała, iż Prezes Spółki Mieszkaniowej wyjaśnił radnym przyczyny 
przytoczonej  sytuacji  i  że  jest  to  jedyna  sprawa  tak  dużego  zadłużenia.  Dodała,  iż  traktuje  tą 
wypowiedź jedynie jako informację.

Wiceprzewodniczący  RM odniósł  się  do  wniosku  radnego  Z.  Nagórnego  dot.  kiosku  przy
ul. Papieża Jana Pawła II, uznał intencję za jak najbardziej słuszną, jednakże zauważył, że zarówno 
kiosk jaki i  obelisk znajdują się na terenie  prywatnym.  Dodał,  że płyta  upamiętniająca Papieża 
została  wybudowana  z  inicjatywy  Pana  Romana  Jakóbczyka  oraz  Jana  Lubienieckiego  –  osób 
zaangażowanych  w sprawy miasta,  dzięki  przychylności  Państwa Góreckich,  właścicieli  terenu
i uważa, że jakiekolwiek regulacje ze strony Miasta nie mają tytułu prawnego.

Radny Z. Nagórny odniósł się do wystąpienia radnego R. Ostrowskiego podczas ostatniej Sesji 
RM – zał. Nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad. 20. Zamknięcie Sesji.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  VII  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 28 marca 2007 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


